
 

 

           С – 465/2023 

Град Суботица 

Градоначелник Стеван Бакић 

Лица овлашћена за поступање по захтевима - Татјана Томић и Смиљана Деспотовић 

Трг слободе 1 

24000 Суботица 

Захтев за приступ информацијама од јавног значаја 

На основу члана 15. став 1. Закона о слободном приступу информацијама од јавног значаја 

(''Службени гласник РС'', бројеви 120/2004, 54/2007, 104/2009, 36/2010 и 105/21), подносим 

захтев за приступ информацијама од јавног значаја. 

Уопште о предмету захтева:  

Предмет овог захтева су информације које поседује орган власти – Градоначелник Града 

Суботице – а које су везане за излагање Градоначелника на 37. редовној седници Скупштине 

Града Суботице 2023. године, односно у обраћању новинарима након ње Градоначелник је, 

током овог излагања изнео низ тврдњи, а путем овог захтева се траже документи који садрже 

информације на основу којих су те тврдње изречене.  

Посебно напомињемо да циљ овог захтева није изражавање сумње у истинитост изречених 

тврдњи, а поготово не оспоравање права на доношење сопствених закључака, мишљења или 

изношење ставова.  

Сврха овог захтева јесте проверљивост и поткрепљеност изнетих информација и аргумената 

за доношење одлуке у Скупштини Града Суботице о додели звања Почасни грађанин у 2023. 

години. Наиме, у оквиру материјала за ову седницу Скупштине Града, који је објављен на 

званичној интернет презентацији, 

http://data.subotica.rs/documents/skupstina/2023_07_06_skupstina_cp.zip, у оквиру образложења 

предлога за доделу признања, не наводи ништа од онога што је Градоначелник, као предлагач, 

навео у говору, а што би било везано за Град Суботицу, већ је приложена општа биографија 

кандидата за признање (датум и место рођења, функције које је обављао, знање језика, 

добијене награде и слично).    

Закон о слободном приступу информацијама од јавног значаја обавезује органе власти да 

омогуће приступ информацијама које су садржане у документима у њиховом поседу и које су 

настале у раду или у вези са радом органа власти. Закон о спречавању корупције, у члану 50. 

обавезује јавне функционере, који такође врше неку функцију у политичким странкама, да 

http://data.subotica.rs/documents/skupstina/2023_07_06_skupstina_cp.zip


 

 

„увек недвосмислено предоче саговорницима и јавности да ли износе став органа у коме врше 

јавну функцију или став политичке странке“. Имајући у виду да је градоначелник изложио 

предлог за доделу признања управо у том својству, претпоставили смо да је предлог заснован 

на информацијама које поседује орган власти (Градоначелник, односно други органи Града 

Суботице).  

Ради лакшег прегледа, поједине тачке захтева су изнете испод појединих делова говора, а сви 

цитати су дати према објави са званичног сајта Града Суботица, на адреси 

http://subotica.rs/index/page/lg/cp/id/15889    

 

1. Цитат: 

„Истакао је да не смемо да заборавимо да је захваљујући председнику Александру Вучићу у 

децембру 2020. године, током пандемије вируса корона, Град Суботица добио убедљиво 

највећу помоћ од свих локалних самоуправа из текуће буџетске резерве државе Србије у 

висини од 215 милиона динара, захваљујући којој су, како је рекао, стабилизоване финансије 

Града Суботице.“ 

Захтев: 

У оквиру ове тачке захтева тражимо копију документа из којег се може видети на који начин 

је председник (Републике) Александар Вучић у децембру 2020. године утицао на то да Град 

Суботица добије помоћ из текуће буџетске резерве, да та помоћ буде у висини од 215 милиона 

динара, односно да буде већа него што је помоћ додељена другим градовима и општинама те 

године, уколико је то био предмет његовог залагања. У оквиру ове тачке захтева можете нам 

доставити копију образложеног захтева за добијање средстава буџетске резерве, ту одлуку, 

преписку између представника Града и Председника, између Председника и Владе, изјаве 

државних функционера, службену белешку са састанка или био који други документ који 

садржи информације које су послужиле као основ за наведену изјаву. 

2. Цитати: 

„У оквиру програма ’Чиста Србија’, чији је идејни творац наш председник, на територији града 

Суботице ће бити изграђено 110 километара канализационе мреже, као и два пречистача 

отпадних вода, у Бајмоку и Чантавиру.“ 

„И од пројекта Брзе пруге Србије, чији је идејни творац такође наш председник Александар 

Вучић, Град Суботица ће, као централна тачка на пружном правцу Београд-Будимпешта, 

имати огромне бенефите.“  

Захтев:  

У оквиру ове тачке захтева тражимо копије докумената из којих се може видети да је 

Александар Вучић, у својству председника Републике (или у неком другом својству, ако је то 

http://subotica.rs/index/page/lg/cp/id/15889


 

 

случај), идејни творац поменута два пројекта. Напомена: ова информација није наведена на 

сајту пројекта „Чиста Србија“ https://cistasrbija.rs/o-projektu/ , док интернет претрагом нисмо 

пронашли информацију о пројекту „Брзе пруге Србије“, односно да постоји пројекат под тим 

називом (мада несумњиво постоје појединачни пројекти за изградњу бржих железничких 

саобраћајница).  

3. Цитат: 

„Када говоримо о капиталним пројектима, крају се приводе и радови на изградњи, 

реконструкцији и адаптацији зграде Народног позоришта, захваљујући председнику Вучићу 

који је од почетка свог мандата као председник Владе Србије од 2014. године, а посебно од 

2016. године, ставио акценат на овај пројекат као пројекат од националног значаја.“  

Захтев:  

Документ из којег се може видети да је пројекат радова на згради суботичког Народног 

позоришта проглашен за пројекат од националног значаја (нпр. одлука о проглашењу, списак 

утврђених пројеката од националног значаја) и документи из којих се може видети улога 

Александра Вучића у томе (осим ако је очигледно, нпр. да је одлуку донела Влада, чији је он 

био председник). 

4. Цитат: 

„Уз подсећање да је захваљујући, пре свега, председнику Вучићу, крајем децембра 2019. 

године отворен комплетан „Ипсилон“ крак, обилазница око Суботице дуга 24 километра, чија 

је градња била започета пре скоро три деценије, која повезује Гранични прелаз Келебија са 

ауто-путем Хоргош–Нови Сад …“  

Захтев:  

Документ из којег се може видети која је била улога председника Републике, Александра 

Вучића (у том или неком другом својству) да се заврши и отвори комплетан „Ипсилон крак, 

то јест обилазница око Суботице“. У вестима које смо пронашли на интернету у вези са тим 

радовима помиње се Министарство грађевинарства, саобраћаја и инфраструктуре као орган 

који је уговарао ове радове. https://www.srbija.gov.rs/vest/386441, 

https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%

B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-

%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-

%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-

%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83), 

https://www.ekapija.com/news/2072255/ocekuje-se-nastavak-radova-na-ipsilon-kraku-vrednost-

ugovora-oko-700-miliona   

5. Цитат: 

https://cistasrbija.rs/o-projektu/
https://www.srbija.gov.rs/vest/386441
https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83
https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83
https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83
https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83
https://www.politika.rs/scc/clanak/367569/%D0%A1%D1%80%D0%B1%D0%B8%D1%98%D0%B0/%D0%9F%D0%BE%D1%87%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D1%80%D0%B0%D0%B4%D0%BE%D0%B2%D0%B8-%D0%BD%D0%B0-%D0%B8%D0%BF%D1%81%D0%B8%D0%BB%D0%BE%D0%BD-%D0%BA%D1%80%D0%B0%D0%BA%D1%83
https://www.ekapija.com/news/2072255/ocekuje-se-nastavak-radova-na-ipsilon-kraku-vrednost-ugovora-oko-700-miliona
https://www.ekapija.com/news/2072255/ocekuje-se-nastavak-radova-na-ipsilon-kraku-vrednost-ugovora-oko-700-miliona


 

 

„ … градоначелник Бакић је казао да су захваљујући подршци председника Вучића значајна 

средства опредељена и за изградњу аква парка на Палићу, што ће обогатити туристичку 

понуду овог града и Палића.“ 

Захтев: 

Документ из којег се може видети на који начин је подршка председника Републике, 

Александра Вучића (у том или у неком другом својству) утицала на то да се определе значајна 

средства за изградњу аква парка на Палићу, и ко је та средства определио (на овом месту се 

наводи да је реч о инвестицији министарства надлежног за туризам, Града Суботице, и АПВ: 

https://mto.gov.rs/vest/2433/memic-obisao-zavrsne-radove-na-izgradnji-akva-parka-na-palicu.php ).  

6. Цитат:  

„Захваљујући подршци председника Вучића, обновљене су и бројне културне установе на 

територији нашег града. За спољну реконструкцију Синагоге, споменика од националног 

значаја, одвојена су и средства државе Србије, реконструисан је и Дом за децу ометену у 

развоју ’Колевка’, а у току је и реконструкција Геронтолошког центра.“  

Захтев:  

Документ из којег се може видети на који начин је подршка председника Републике, 

Александра Вучића (у том или у неком другом својству) утицала на то буду обновљени 

поменути објекти.  

7. Цитат 

„А да на подсећам да је обећао, мада знам да ће он и то испунити, да ће ускоро почети и 

реконструкција Опште болнице Суботица, која ће након завршетка бити један модеран 

регионални клинички центар према коме гравитира преко 250.000 корисника“, закључио је 

градоначелник Стеван Бакић …“. 

Захтев:  

Предмет захтева је информација о томе где, када, коме и у ком својству је Александар Вучић 

обећао да ће ускоро почети реконструкција Опште болнице Суботица (нпр. снимак изјаве, 

копија дописа, службена белешка).  

Актуелности 

Председник Србије Александар Вучић – Почасни грађанин Града Суботице 

06.07.2023. 

Одборници Скупштине града Суботице данас су, на 37. редовној седници локалног 

парламента, на предлог градоначелника Суботице Стевана Бакића већином гласова донели 

https://mto.gov.rs/vest/2433/memic-obisao-zavrsne-radove-na-izgradnji-akva-parka-na-palicu.php


 

 

одлуку да се звање Почасни грађанин у 2023. години додели председнику Републике Србије 

Александру Вучићу. Диплома и плакета звања Почасни грађанин, које се додељује за 

истакнуто и трајно животно дело којим се доприноси подизању угледа Града Суботице у 

земљи и иностранству, председнику Србије Александру Вучићу биће уручена 1. септембра, на 

свечаној седници Скупштине града која се традиционално организује поводом обележавања 

Дана града Суботице. 

  

Градоначелник Стеван Бакић је, и у обраћању са скупштинске говорнице уочи доношења 

одлуке о додели звања Почасни грађанин, и у обраћању медијима након усвајања ове одлуке, 

оценио да је  одлука да се председнику Србије Александру Вучићу додели звање Почасни 

грађанин – историјски тренутак за овај град и њене грађане. 

„И прва тачка данашњег скупштинског заседања, у оквиру које је донета одлука о додели 

звања Почасни грађанин, 37. седницу Скупштине града Суботице ће, такође, учинити 

историјском, јер немамо често прилику да нам кандидат за то звање буде председник 

Републике Србије, а нарочито профил политичара и човека какав је Александар Вучић. Наш 

председник Вучић је мудар и одговоран политичар који води политику мира, стабилности и 

економског развоја Суботице на најбољи могући начин, са великом посвећеношћу да обезбеди 

све услове да и град Суботица, и цела Србија, буду једно лепо место за све нас. И направио 

нам је амбијент у којем можемо да се бавимо планирањем, да се бавимо пројектовањем и да 

обезбедимо средства да све то реализујемо. Лично за мене, као и за многе друге, што сам већ 

неколико пута и рекао, Александар Вучић је најбољи лидер којег је Србија икада имала, којег 

има и којег ће имати“, нагласио је градоначелник Бакић. 



 

 

  

Истакао је да не смемо да заборавимо да је захваљујући председнику Александару Вучићу  у 

децембру 2020. године, током пандемије вируса корона, Град Суботица добио убедљиво 

највећу помоћ од свих локалних самоуправа из текуће буџетске резерве државе Србије у 

висини од 215 милиона динара, захваљујући којој су, како је рекао, стабилизоване финансије 

Града Суботице. 

Он је подвукао да је Александар Вучић дао огроман допринос и привлачењу страних 

инвестиција и највећих светских брендова у својим областима у Град Суботицу, међу којима 

је и компанија „Бојсен“, гигант у производњи издувних система у аутомобилској индустрији, 

инвестиција вредна више од 70 милиона евра. 

  

„У суботичкој привредној зони ’Мали Бајмок’, у оквиру које послује Слободна зона Суботица, 

запослено је скоро 7.000 наших суграђана. Јасно вам је шта то значи за овај град, поготово ако 

знамо да 40 одсто буџета овога града у ствари чине порези  на плате и разне таксе компанија 



 

 

које послују у Привредној зони ’Мали Бајмок“ и Слободној зони Суботица, као и других 

компанија на територији нашег града“, казао је Бакић. 

Додао је да бројне капиталне инвестиције у овом граду никада не би могле да се реализују да 

није било огромне подршке председника Александра Вучића и помоћи Владе Републике 

Србије и Покрајинске владе. 

  

„У оквиру програма ’Чиста Србија’, чији је идејни творац наш председник, на територији града 

Суботице ће бити изграђено 110 километара канализационе мреже, као и два пречистача 

отпадних вода, у Бајмоку и Чантавиру. И од пројекта Брзе пруге Србије, чији је идејни творац 

такође наш председник Александар Вучић, Град Суботица ће, као централна тачка на пружном 

правцу Београд-Будимпешта, имати огромне бенефите. Овом пругом ће бити убрзан проток 

људи, роба и услуга, а сви знамо да је транспортни железнички саобраћај лидер у саобраћају. 

Када говоримо о капиталним пројектима, крају се приводе и радови на изградњи, 

реконструкцији и адаптацији зграде Народног позоришта, захваљујући председнику Вучићу 

који је од почетка свог мандата као председник Владе Србије од 2014. године, а посебно од 

2016. године, ставио акценат на овај пројекат као пројекат од националног значаја. Држава 

Србија и Покрајинска влада су у реализацију тог пројекта до сада уложили скоро три 

милијарде динара“, навео је градоначелник Бакић. 

Уз подсећање да је захваљујући, пре свега, председнику Вучићу, крајем децембра 2019. године 

отворен комплетан „Ипсилон“ крак, обилазница око Суботице дуга 24 километра, чија је 

градња била започета пре скоро три деценије, која повезује Гранични прелаз Келебија са ауто-

путем Хоргош–Нови Сад, градоначелник Бакић је казао да су захваљујући подршци 

председника Вучића значајна средства опредељена и за изградњу аква парка на Палићу, што 

ће обогатити туристичку понуду овог града и Палића. 



 

 

  

„Захваљујући подршци председника Вучића, обновљене су и бројне културне установе на 

територији нашег града. За спољну реконструкцију Синагоге, споменика од националног 

значаја, одвојена су и средства државе Србије, реконструисан је и Дом за децу ометену у 

развоју ’Колевка’, а у току је и реконструкција Геронтолошког центра. Све су то пројекти које 

Град Суботица без подршке нашег председника, Владе Србије и Покрајинске владе не би 

могао да заврши. Данас је била историјска прилика да једним малим гестом са захвалношћу 

узвратимо председнику Александру Вучићу за све оно што ради за овај град и његове грађане. 

А да на подсећам да је обећао, мада знам да ће он и то испунити, да ће ускоро почети и 

реконструкција Опште болнице Суботица, која ће након завршетка бити један модеран 

регионални клинички центар према коме гравитира преко 250.000 корисника“, закључио је 

градоначелник Стеван Бакић, и додао да су опозициони одборници овог пута, изношењем 

бројних лажи и неоснованих оптужби, дотакли дно дна. 

Одборници су донели и одлуку да се признање „Pro Urbe“, које се додељује за истакнута дела 

која значајно доприносе угледу Града Суботице подизањем његових материјалних и духовних 

вредности, у 2023. години додели Посластичарници „Пеливан“, која ове године обележава 100 

година постојања, и урологу специјалисти др Нандору Шејмешију. Диплома и плакета 

признања „Pro urbe“ добитницима ће, такође, бити уручене 1. септембра, на свечаној седници 

Скупштине града Суботице. Предлог да добитник тог признања буде Посластичарница 

„Пеливан“ упутио је председник Скупштине града Суботице и народни посланик др Балинт 

Пастор, а предлог да се оно додели др Нандору Шејмешију, упутио је председник СВМ и 

председник Скупштине АП Војводине, Иштван Пастор. 

 

За организацију Транспарентност Србија 

Александра Ајданић 

Београд, 10.јула 2023. 

 


